
Proces-verbal
Tncheiat Tn sedinta extraordinara convocata de Tndata a Consiliului

General al Municipiului Bucure§ti din data
de 19 noiembrie 2024, ora 12:00

Convocarea sedintei extraordinare convocata de Tndata a fost facuta
de catre Primarul General al Municipiului Bucure§ti, domnul Nicu§or DAN,
prin dispozitia Tnregistrata sub nr. 1521/18.11.2024.

§edinta a avut Ioc la sediul autoritatii deliberative din municipiul
Bucure9ti, B-duI Regina Elisabeta nr. 47, sector 5, etaj 3, la care au
participat online 53 din cei 55 de consilieri generali.

§edin Ia s-a desfa9urat prin mijloace electronice, prin intermediul
platformei online de videoconferinla WebEx.

La 9edin@ au participat urmatorii: domnul Nicu9or DAN – Primarul
General al Municipiului Bucure9ti, doamna Georgiana Zamfir, Secretar
General al Municipiului Bucure9ti 9i doamna Mariana Brod – Director
executiv, Direc jia Asistenla Tehnica 9i Juridica.

La 9edin@ au fost absen li urmatorii: Chiju Florin – Robert 9i Manciu
George Alexandru.

(,

Doamna pre9edinte de sedin la Stoica loana
Buna ziua. Dau cuvantul doamnei Secretar General pentru

prezentare.

Doamna Secretar General Georqiana Zamfir
Buna ziua. Bine ati venit la sedinta Consiliului General de astazi, va

anun+ ca avem o prezenla de 48 de consilieri generali.( 1,

Tnainte de a intra pe ordinea de zi, o sa avem de votat doua procese
verbale, respectiv proces-verbal Tncheiat in 9edinja ordinari a
Consiliului General al Municipiului Bucure9ti, din data de 21
octombrie 2024. va rog sa va exercitati votul.

S-a modificat prezenta. Suntem 50 prezenti.
Cu 40 de voturi pentru, 3 abjineri 9i 0 voturi impotriva, acest

proces verbal a fost aprobat.

De asemenea, va supun la vot
extraordinara convocata de
Municipiului Bucure9ti, din data
exercitati votul
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Cu 43 de voturi pentru, 0 abjineri 9i 0 voturi Tmpotriva 9i acest
proces verbal a fost aprobat.

Avem o prezen@ de 51 de consilieri generali. in continuare o sa dau
cuvantul doamnei pre9edinte loana Stoica. Muljumesc.

Doamna presedinte de sedinta Stoica loana
Buna ziua. Pe ordinea de zi avem 3 proiecte. Domnul primar vrea o

discutie inainte.

Domnul Primar General Nicusor DAN
Buna ziua
Multumesc pentru prezen ja la 9edinta De Tndata, apreciez, propun

suplimentarea ordinii de zi cu inca un punct, proiect de hotarare privind
modificarea hotararii Consiliului General al Municipiului Bucure9ti nr.
393/2023 privind aprobarea studiului de fezabilitate 9i a indicatorilor
tehnico-economici faza SF pentru obiectivul de investitii, modificarea
sistemelor de masurare a energiei termice. E vorba de proiectul pe care I-
am depus la fondul de modernizare pentru contorizarea inteligenta a
livrarii agentului termic.

( \ \

Doamna presedinte de sedin R Stoica loana
Supunem la vot punctul cu eficientizarea

termice......introducerea pe ordinea de zi.
energ lei

Domnul consilier Nitu Razvan lonut
Doamna pre9edinte a9 vrea sa-mi da{i cuvantul.

(

Doamna presedinte de sedinta Stoica loana
Dupa procedura de vot va dam cuvantul.

Domnul consilier Nitu Razvan lonut
Rugamintea mea era sa-mi dati Tnainte pentru ca nu respecta

tehnica legislativa, introducerea pe ordinea de zi a acestui punct.

Doamna pre9edinte de 9edin@ Stoica loana
va rog sa vorbiti, aveti cuvantul.

Domnul consilier N
Domnule Primar General,

General punctul pe care doriji
lmna Secretar
zi nu respecta



tehnica legislativa Tn sensul articolului 135, aliniat ll 9i articolul 136 aliniat
8. Mai exact, pe injelesul tuturor, acest proiect nu a trecut prin Comisia de
utilitati, neavand niciun aviz nici pozitiv nici negativ, motiv pentru care el
nu ar trebui introdus pe ordinea de zi.

Doamna Secretar General Georqiana Zamfir
in opinia mea, acest proiect de hotarare Tntrune9te conditiile de

legalitate pentru a fi supus dezbaterii Consiliului General deoarece are
aviz de la comisia economica. Este adevarat ca un proiect de hotarare
poate intra in mai multe comisii sau doar Tntr-una singura. Este vorba de
fonduri, deci sunt bani. Eu vad ca si domenialitate Comisia economica,
a9a cum ati spus, ar fi putut intra 9i la Comisia de utilitali, dar faptul ca nu
a ajuns 9i la Comisia de utilitali nu cunosc motivele, nu Tnseamna ca avem
un impediment din punct de vedere al legalita+ii.(

Domnul consilier Teni la catalin - Drago$
Daca fmi permiteti 9i mie, domnule pre9edinte, sa iau cuvantul 20 de

secunde? catalin Tenita, ma numesc.

Doamna presedinte de sedinta Stoica loana
Aveti cuvantul domnul Tenita.

Domnul consilier Teni+a catalin Draqo9
Eu va multumesc foarte mult, dar mi se pare un pic inadecvat sa

primirn un document de 173 de pagini cu foarte multe tabele 9i foarte multe
cifre cu 20 de minute Tnainte, adica dincolo de procedura, cred ca este
foarte important sa stabilim o formula de colaborare Tn care nu 9tampilam
ca.....consilierul practic....semnam ca primarul Tntr-o noua varianta. Nu
9tiu exact care este urgen+a acestui document, adica de ce acum, cu 15
minute Tnainte, a9 vrea sa Tnjeleg chestiunea aceasta, scuzaji-ma ca
Tntreb asa ceva.

(

Domnul Primar General Nicusor DAN
E o Tntrebare foarte pertinenta, muljumim pentru Tntrebare. Nu se

Tntampla foarte des, dar 9titi ca au fost alegeri 9i activitatea primariei a fost
afectata. E vorba de un proiect pe care I-am depus la Ministerul Energiei
pentru finantare din Fondul de modernizare pentru contorizarea celor
aproximativ 10.000 de scari de bloc pe care noi le deservim 9i conversa jia
administrativa pe care o avem cMerul Energiei ne-au solicitat ni9te
modificari, e adevarat ca rM( ifi&IQaMea puteam sa le facem mai
devreme, dar azi este terr@]yr©pf$'Xatt\u raspunsul la solicitarile pe
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care ei ni Ie fac. Deci, da ar fi trebuit sa facem mai devreme asta si sa va
transmitem mai devreme documentul

Domnul consilier Teni R catalin Drago9
Am 9i o Tntrebare, apropo de acestea 10.000 de scari a9a, uitandu-

ma foarte pe diagonala vad ca la un moment dat se vorbea de 23.000 de
terminale, nu 10.000, 23.000. De ce a9a diferenta? Nu 9tiu exact pagina,
daca vreti o sa ma... ... .....

Domnul Primar General Nicusor DAN
O sa vina doamna director sa ne explice.

Doarnna Director lonescu Roxana – Direc+ia Servicii Integrate
Buna ziua. Roxana lonescu sunt, director Directia Servicii Integrate.
Este vorba de un numar de 40.009 bucati de contoare care sunt

distribuite pe puncte termice, scari de bloc, agenji economici. Deci,
numarul total este de 40.009.

(

Domnul consilier Teni+a catalin Drago9
Scuza ji-ma 9i aceste contoare ....sa putem sa avem o viziune de

ansamblu a proiectului. Aceste contoare vor fi instalate dupa aceea de
compania municipala 9i mai avem 9i alti bani pe care compania municipala
trebuie sa primeasca sau practic totul este finantat? Adica ce se
finanjeaza exact in proiect? Contoarele efective sau 9i montarea lor?

Doamna lonescu Roxana – Directia Servicii Integrate
Si montarea lor. Proiectul se refera Ia montana, modernizarea

Tnsemnand proiectarea buclelor de masura 9i montarea, achizitionarea
contoarelor si montarea acestora.

(

Domnul consilier Teni+a catalin Drago9
Am Tnteles 9i aceste contoare vor fi citite de la distan@ sau parca

asa?

Doamna lonescu Roxana – Direc fia Servicii Integrate
Da, vor fi citite de la distanta, vor putea fi descarcate, descarcaji

parametrii de funcjionare se vor putea face analize.

Domnul consilier Tenita C,

r @
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Doamna lonescu Roxana – Direc jia Servicii Integrate
Da

Domnul consilier Teni+a catalin Draqo9
30.000, 40.000 de contoare Tnseamna o gramada de date. Eu sunt

in industria asta cu multe date 9i 9tiu despre ce vorbesc 9i atunci cumva o
sa fie 9i ni9te persoane care vor fi angajate pe chestiunea asta sau cum?

Doamna lonescu Roxana – Direc fia Servicii Integrate
Nu ele vor fi.....se va face prin comanda Ia distan Ia, deci toate

aceste. . . . .

Domnul consilier Teni@ catalin Drago9
....sistem care trebuie sa aiba grija de data center, sau cine are

grija... ..
r-

Doamna lonescu Roxana – Directia Servicii Integrate
Vor fi preluate datele prin dispeceratele existente la nivelul

Terrnoenergetica.

Domnul consilier Teni@ catalin Draqo9
Da bine, tot nu ma lamuriti foarte mult. Tntrebarea mea era asa ca sa

tin codate datele acestea si sa le analizezi ai nevoie de niste servere
Aceste servere le poti puneTn cloud, Ie poli pune in propria ta

facilitate sau Tn facilitatea aceea de la PNNR, in cloud ul guvernamental,
de exemplu, 9i in acela9i timp, ai nevoie de ni9te oameni. Oamenii agtia
sunt oamenii tai angajaji sau poate sa ili externalizezi intro firma 9i asta
. .. ..... chestia aceasta.(

Doamna lonescu Roxana – Directia Servicii Integrate
Am Tnjeles, dar oamenii deja exista, sunt deja angajati Tn cadrul

Termoenergetica.

Domnul consilier Tenita catalin Draqo9
Am Tnjeles, oamenii deja exista, doar hardware-ul va fi achizi+ionate.

Doamna lonescu Roxana – Directia Servicii Integrate
Da



Domnul consilier Teni+a catalin Drago9
§i a doua Tntrebare. Cumva cat de mult timp va dura aceasta

investitie? 48 de luni am inteles, deci, practic, Tn fiecare an se vor monta
in jur de 10.000 de contoare? Se vor recontoriza 10.000 de... .. . .

Doamna lonescu Roxana – Directia Servicii Integrate
Proiectantul Tn urma aprobarii acestui proiect 91 trecerii la etapa de

proiectare, proiectantul T9i va face un grafic de execu jie, va ramane la
latitudinea cursantului, da, teoretic, asa ar trebui cele 40.000 de contoare
sa fie Tnlocuite in cele 48 de luni.

Domnul consilier Teni+a catalin Draqo9
Am Tnteles. Eu va multumesc mult.

(‘
Doamna pre9edinte de 9edin+a Stoica loana
Multumim. Are cuvantul domnul Nitu.

Domnul consilier Nitu Razvan lonut
Multumesc, doamna pre9edinte. Doamna secretar pot fi de acord

sa spunem ca pot fi de acord cu ce ne-aji prezentat mai devreme, dar
tinand cont ca vorbim de un proiect de utilitate publica, reglementat de
Legea 51 9i !inand cont de pasivitatea aparatului de specialitate care a
transformat intro urgenta astazi, spunand ca trebuie sa modificam
indicatorii astazi, desi, atentie. hartia, documentul de modificare a
indicatorilor a venit acum 7 zile, pe data de 12.11.2024. A9a cum restul
aparatului de specialitate a reu9it sa vina astazi atat Tn Comisia de utilitali,
cat 9i Tn Comisia de buget, consider ca doamna director ar fi trebuit sa-9i
faca mult mai bine temele pentru ca RADET-ul, Termoenergetica,
termoficarea este un subiect extrem de sensibil care nu se poate dezbate
pe repede Tnainte. Muljumesc frumos.

(

Doamna presedinte de sedinta Stoica loana
Are cuvantul domnul Mihai Enache.

Domnul consilier Enache Mihai Adrian
va multumesc. Pe fondul subiectului suntem de acord cu aceasta

propunere, Tnsa a9 vrea ca doamna Secretar General sa ne lamureasca
daca avizul Comisiei de utilitati publice#]epQesar, deoarece Tn linkul pe
care I-am primit cu proiectul de hoM&Wn+Mcificate 2 comisii care
trebuie sa avizeze acest proiect, #on26#7VM\ica, care a avizat mai
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devreme 9i comisia de utilitati publice. Important este sa facem lucrurile Tn
conformitate cu prevederile normative. Muljumesc.

Doamna presedinte de sedin@ Stoica loana
Are cuvantul doamna Naomi.

Doamna consilier Reniut Anamaria Naomi
intrebarea era legata de sursa de finantare a acestui proiect 9i cu

aceasta Tntrebare o sa revin §i la urmatoarele propuneri de proiecte nu
este clara sursa de finantare si as vrea sa stiu din ce sunt finantate aceste
proiecte, fiecare proiect Tn parte, care este sursa de finan+are 9i masura Tn
care se poate pe viitor sa fie specificat acest aspect. Mul+umesc.

( Doamna lonescu Roxana – Direc+ia Servicii Integrate
Pentru proiectul modernizarea sistemelor de masurare a energiei

termice, sursa de finantare este de la Ministerul Energiei prin fondul de
modernizare de 250 de milioane de lei, restul de suma, de valoare, pana
la 720986529,71 cat este valoarea totala a proiectului va fi finanjata din
bugetul local.

Domnul consilier Tenita catalin Draqo9
Deci undeva Tn jur de 60 de milioane de euro sunt din bugetul local?

Doamna lonescu Roxana – Direc jia Servicii Integrate
Da. Fondul de modernizare nu finanjeaza decat 250 de milioane de

lei

{’ Domnul Primar General Nicusor DAN
Da, daca fmi permiteji sa completez. Noi, in momentul de fala avem

2 hotarari de consiliu deja aprobate de consiliul anterior. O hotarare de
consiliu care se refera Ia un studiu de fezabilitate pe care noi propunem
sa o modificam azi, in urma solicitari tor de la Ministerul Energiei 9i o alta
hotarare care a fost adoptata de Consiliu General, prin care consiliul a
aprobat depunerea cererii de finanjare catre Ministerul Energiei 9i a
aprobat 9i aceasta Tmparjire financiara, in sensul ca solicitam de la
Ministerul Energiei suma maxima pe care ei pot sa o dea, 50 de milioane
de euro, urmand ca 100 de milioane de euro sa fie suportati de la bugetul

cofinantarea la fonduri
posibilitatea de Tmprumut

de...este aprobat de
de urmat de a folosi
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posibilitatea de Tmprumut pe care Bucure9tiul o are pe cofinanjare de
fonduri europene.

Doamna pre9edinte de sedin@ Stoica loana
Domnul Nitu, vad ca aveti mana ridicata, mai vreti sa vorbiti?

Domnul consilier Nitu Razvan lonut
Ultima interven jie, ca sa nu monopolizez. Domnule Primar General,

eu sunt o persoana cu demnitate 9i va promit ca orice proiect pe care o
sa-I aveti Tn mandatul acesta, daca este benefic bucure§tenilor si daca
Tndepline9te legalitatea, o sa iI sustin fara putinta de... Dar revenind Ia ce
s-a Tntamplat astazi, cand s-a Tntrunit Comisia economica, am Tnchis o
comisie economica 9i am facut una de Tndata fix pentru acest proiect 9i
faptul ca, ulterior Comisiei economice prin diverse metode de comunicare
sa denumesc, s-a solicitat Tntrunirea unei Comisii de utilitati, in timp ce
actuala 9edin Ia era in derulare 9i +inand cont ca niciunul dintre colegii mei
nu a vazut referatul de aprobare ca instrument de prezentare 9i motivare
semnat de ini+iator, rapoartele compartimentelor de resort din cadrul
aparatului de specialitate, eu va rog sa nu introduceji pe ordinea de zi un
proiect de asemenea importanji, care, din punctul meu de vedere, nu
respecta pa9ii procedurali. Muljumesc frumos.

in

Domnul consilier Tanase Andrei
Buna ziua. Doua mici precizari pentru domnul Primar General

referitor la termenul de raspuns venit prin solicitarea de clarificari de la cei
de la Fondul de Mediu, va informez ca acest termen de raspuns poate fi
prelungit cu o perioada rezonabila, aceasta fiind deja o practica, iar cei de
la toate ministerele Tnteleg problematica convocarii 9edintelor de consiliu
9i durata acestora, iar legat de Tmprumut, daca va referiti la Tmprumut care
sa fte exceptat de gradul de Tndatorare, va informez ca fondul de mediu
nu sunt fonduri europene sau fonduri din PNRR sa fie exceptate de la
gradul de Tndatorare. Multumesc.

(

Domnul Primar General Nicusor DAN
Nu, nu, nu vorbesc de Fondul de Mediu gestionat de AFM, vorbesc

de fondul de modernizare gestionat de Mlinisterul Energiei 9i acestea sunt
fonduri europene.

che?



Domnul consilier Enache Mihai Adrian
Eu a9tept un raspuns de la doamna Secretar General.

Doamna Secretar General Georgiana Zamfir
A9teptam 9i eu, la randul meu, sa va raspund, dar au fost alte

Tnscrieri la cuvant. Precizez din nou ce i-am spus gi domnului consilier
general Niju, da era ideal sa intre 9i la Comisia de utilitati, da, eu I-am
repartizat la ambele comisii, dar ne aflam Tn situajia, avand avizul Comisiei
economice, in care nu putem sa spunem ca nu s-au Tntrunit conditiile de
legalitate. Legiuitorul vorbe9te de obligativitatea acestor avize, faptul ca
am aviz de la o comisie si nu am de la cealalta, nu suntem Tn situatia
neTndeplinirii condijiilor de legalitate. Sper sa nu se mai repete, Tntr-adevar
a fost o situajie ... Procedural totul s-a produs rapid, dar, repet, din punctul
meu de vedere, eu voi contrasemna aceasta hotarare, nu vad ca acest
motiv sa fie de nelegalitate. Daca nu am fi avut niciun aviz al nici unei
comisii, eram obligata sa va anunt 9i sa va atrag eu, la randul meu atenjia
ca nu puteji dezbate acest proiect de hotarare. Nu suntem Tn aceasta
situatie. Multumesc frumos.

In

Doamna presedinte de sedin+a Stoica loana
Are cuvantul domnul Bogdan lon Jelea.

Domnul consilier Jelea Bogdan Ion
Buna ziua, doamna pre9edinte, doamna secretar, domnule primar,

stimaji colegi. Nu prea am in+eles explicatia cu privire la existenta sau
inexistenja tuturor avizelor necesare, dintr-un motiv foarte simplu pe cale
consecin la Tnjeleg ca la orice alt proiect care va avea nevoie de unul, de
mai mult de 2, cel pujin 2 avize, sa zicem, poate vor fi proiecte care vor
avea nevoie de avizele de la 3 sau 4 comisii. inteleg ca noi, daca Tntrunim
o comisie 9i exista un aviz, in sfar9it, consultativ, sigur, e suficient. E
corect, am Tnteles corect?

(

Doamna Secretar General Georgiana Zamfir
Da, daca vreji sa discutam din punct de vedere juridic, este o

scapare a legiuitorului, dar da, daca ne vom afla Tn situatia cum suntem 9i
astazi sa avem doar un aviz Tn Ioc de doua. sau trei avize Tn Ioc de cinci,
conform repartizarii pe comisii, nu putem constata ca nu s-au Tntrunit
conditiile de legalitate. Juridic da, e
legea, cu asta lucram.

ste o sc4pare a legiuitorului dar asta e



Domnul consilier Jelea Boqdan lon
Sigur, Tnteleg. Pai Tn acest caz eu va propun ca pe viitor sa facem o

singura comisie pentru fiecare proiect. sa hotarasca domnul primar Tn
Tntelepciunea dumnealui, ca vorba aceea, de aia este Ia al 2-lea mandat,
a ca9tigat foarte multi experien@ 9i banuiesc ca pe viitor, la orice proiect,
nu mai TI trimiteji la toate comisiile ci nu 9tiu, alege domnul primar Ia ce
comisie sa.. .

Doamna Secretar General Georqiana Zamfir
Daca Tmi permiteti, eu nu cred ca va fi cazul 9i nu cred ca T§i dore9te

nimeni aceasta situatie, a9a cum a precizat 9i domnia sa, domnul Primar
General, a fost o urgen Ia, nu facem de obicei, nu avem aceasta
procedura, dar nu putem spune ca nu Tntrune9te condijiile de legalitate.

r
Domnul consilier Jelea Boqdan lon
Eu urgen+a, evident, o pot Tntelege, cu precizarea ca am ascultat mai

devreme argumentele mai multor colegi, domnul Mihai Enache, domnul
Tenita, domnul Mihai Enache de la AUR, domnul Tenita de la USR
banuiesc 98 domnul NiIu, colegul nostru de la PUSL. Toti colegii, deci iata
din variate grupuri politice...domnul Teni@ de la REPER..., va rog sa ma
scuzati. Deci iata, vorbim despre 3 reprezentan li ai unor grupuri politice
care nu pot fi banuite de cine 9tie ce simpatii ideologice reciproce, da? Ori
in acest context, daca toata lumea a spus ca... toata lumea...colegii care
s-au pronunjat, au explicat argumentat Tn opinia mea, eu personal am
in+eles ce a vrut sa spuna fiecare dintre dumnealor anume ca ar trebui sa
existe avizele pentru mai cu seama ca e vorba de un proiect extrem de
important, nu? Eu fmi aduc aminte ca acum 4 ani, la ultimele alegeri,
domnul primar general a spus ca termoficarea se va rezolva. Am vazut ca
s-a rezolvat Tn primii patru ani. Nu crede+i ca macar Tn urmatorii patru ani
ar trebui sa se respecte 9i partea de procedura, nu doar partea, sa-i spun
a9a de principiu astfel Tncat sa nadajduim ca bucure9tenii vor avea
condijiile de viaji, adica, ma rog, va aduce li aminte acel du9 cu apa calda
din 28 septembrie 2020, ma gandesc ca fiind atat de important acest
subiect, poate nu ar trebui sa ignoram a9a cum toti colegii au evocat
anterior, n-ar trebui sa-i ignoram toata partea asta de procedura, nu dintr-
un exces de birocratie 9i Tn primul 9i Tn primul rand dintr-un principiu al
legalita+ii. Multumesc!

(
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deci nu au fost niciodata bani ca sa schimbam contoarele la termenul lor
care este prescris prin ISCIR. in momentul Tn care au depa9it 9i moral 9i
fizic valoarea lor de functionare ele, ca sa zic asa, au si 10 ani si 15 ani,
nu mai dau niciun randament, sunt uzate 9i fizic 9i moral, pe langa asta
sunt pierderi foarte mari in instalajii, nu mai vorbesc de retelele primare,
dar inclusiv la bucle de contorizare. in sensul asta ’Fnseamna ca si unitatea
pierde Tn continuare din bani, inclusiv ceta+eanul nu mai are Tncredere pe
contoare depa9ite moral.

Din punctul meu de vedere, intr-adevar este un proiect pe repede
Tnainte, dar sa 9tie foarte bine despre contorizare, ca este lasata mult de
tot

Domnul Consilier Jelea Bogdan Ion
Stimata doamna pre9edinte, eu injeleg argumentele dumneavoastra

9i ele sunt deasupra oricarui dubiu. Este foarte corect ce aji explicat, nu
cred ca exista vreun coleg consilier care sa puna la Tndoiala oportunitatea,
necesitatea acestui imperativ. Noi aici nu discutam despre un moft de
natura birocratica 9i noi aici discutam despre o chestiune de legalitate. Mai
mult decat atat, daca vreji, putem sa mergem 9i mai departe. va rog
frumos sa nu uitati faptul ca niciunul dintre colegi ma gandesc poate, cu
exceptia celor care fac parte din comisia de specialitate care a fost
chemata sa dea avizul, nu 9tie niciunul dintre ace9ti colegi, nu 9tie despre
ce e vorba. Eu nu spun acum ca nu e necesar argumentele
dumneavoastra sunt plauzibile. Atata doar ca ar trebui sa respectam, nu
9tiu a9a cum am putut sa convocam de pe o zi pe alta o 9edin@ de Tndata
am fi putut sa mai facem una online ori maine ori poimaine ok, astfel Tncat
sa aiba toata lumea timp sa citeasca materialele, sa se documenteze, sa
evalueze, dupa care sa poata sa exprime un vot Tn cuno9tinta de cauza.

Dumneavoastra solicitati , nu du mneavoastra personal ,
dumneavoastra sunteti pre9edinte de 9edinta, dar executivul primariei ne
solicita noua tuturor sa dam ierta ji-mi exprimarea lirica, un soi de vot Tn alb
ok, adica noi sa fim de acord cu ceva al carui continut nu-I cunoa§tem.

Eu cred ca e un argument de principiu, ceea ce explica aici.

(

(

Domnul Consilier Nicorel Nicorescu
Buna ziua!
Dragi colegi, vreau doar sa va spun ca acest proiect a fost votat 9i

in mandatul trecut 9i din cate am parcurs acum nu au ... e vorba despre
ni§te modificari sumare care nu implica modificari financiare sau alte
lucruri de substanta. Votul a fost deja dat oportunitatea lui, dar nu acesta
este principalul lucru care a dus sa rLp®.waparat o 9edin@ 9i de
utilitati. Eu 9tiu ca doamna de la DATAdWluqNu domnul Ni{u pentru
a-i propune sa facem totu9i daca da#sbl/6Z?®i4§d&)rtun o noua 9edin@>

+
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a Comisiei de utilitali, dar din cauza ca era deja conectat la 9edin{a de
CGMB a spus ca nu mai este cazul sa facem acest lucru. Adica sa ne
hotaram daca vrem sa facem neaparat §edinta Comisiei de utilitati sau
mergem mai departe. Eu Tnjeleg ca este vorba de politica aici 9i trebuie sa
ne exprimam lucrurile, dar este vorba despre un proiect bun corect pentru
bucure9teni. Vrem sa facem aceasta contorizare Tn plus avem 9i o
finanjare asigurata parjial celui drept, pentru Tnceput, dar asta nu
Tnseamna ca pe viitor nu vom putea accesa 9i gasi alte resurse pentru
finanjare 9i completare. Eu v-a9 propune sa mergem mai departe 9i sa
Tncercam pe viitor sa corectam aceste lucruri Pi Tntr-adevar sa nu mai fie
cazul de proiecte venite foarte repede 9i practic neTntelese.

Multumesc frumos!

<-
Doamna Consilier Gherqhiceanu Florentina
Buna ziua!
Domnul Nicolescu vin in completarea celor spuse de

dumneavoastra 9i avand Tn vedere disfunctionalita{ile procedurale Tn

desfa9urarea anumitor proiecte de investi Iii din mandatul trecut pentru ca
am fost colegi 9i Tn mandatul trecut 9i nu fac decat cateva precizari, de
exemplu, spatiul public urban Podul Calicilor, parcajul subteran,
amenajare urbana Palatul Justijiei, penetrare Prelungirea Ghencea
Domne9ti 9i ca urmare a faptului ca Consiliul General a aprobat Tn

mandatul trecut contractarea, garantarea unor finantari rambursabile
interne, externe Tn vederea asigurarii finantarii, mai multor investitii de
interes local, precum 9i asigurarea unui flux de lichiditate, ca sa nu-ti mai
precizez de Tmprumutul contractat de la UNICREDIT. Adica de ce trebuie
sa ne grabim cu investi+ia de astazi? Avem exemple din mandatul trecut,
care au ramas Tn aer.

(

Domnul Consilier Enache Mihai Adrian
Conform articolului 136, aliniatul 4 Tn+eleg ca pentru acest proiect de

hotarare, domnul primar general 9i doamna secretar general a nominalizat
doua comisii de specialitate catre care trebuia trimis acest proiect.

Eu fac un apel la colegii consilieri generali 9i la executivul primariei
sa ne asiguram ca acest proiect, care din punctul nostru de vedere este
absolut necesar pentru bucure9teni, respecta Tntocmai toate prevederile
legale. Daca este necesar sa facem o pauza a 9edintei de Consiliu sa se
Tntruneasca Comisia de utilitati publice 9i sa T9i dea avizul pentru acest
proiect, colegul nostru din AUF:, care face parte din Comisie, este de acord
nu a9 vrea sa supunem la vot un proiect de hotarare care risca sa nu
respecte toate normativele. Din momen>@'®m primit ca proiect de
hotarare cu mentionarea nominalizareMidHdMii de specialitate din
punctul nostru de vedere trebuie sa

Abp’
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Haideti sa facem lucrurile a9a cum trebuie sa le facem. Eu vin dupa
cativa ani de experienta Tn zona executiva. §tiu ce Tnseamna sa te
grabe9ti, sa ai termene 9i suntem de acord sa gasim calea comuna sa
votam acest proiect statutar.

Doamna Presedinte de sedinta Stoica loana
Luam o pauza de 10 minute. Facem o Comisie de utilita+i, dupa care

reven lm .

Domnul Consilier Enache Mihai Adrian
Multumesc!
Cred ca este cea mai buna solutie.

(
Domnul Consilier Smiqhelschi Cosmin
Buna ziua!
Haideti va rog sa obtinem o pauza de 10-15 minute.
Multumesc!
Daca supunem la vot sau daca cerem direct

regulamentului?
conform

Doamna Presedinte de sedinta Stoica loana
Supunem la vot la vot o pauza de ... .. nu mai supunem, luam pauza

10 minute.

Doamna Secretar general Zamfir Georgiana
Revenim Tntr-un sfert de ora 91 rog Comisia de utilitati sa se

intruneasca
Multumim!

(

Domnul Consilier Feroiu Dumitru Silviu
Doamna secretar tin minte ca votul a fost deschis de doamna

pre9edinte se poate supune de doua ori un proiect de hotarare Tn aceea9i
sedinta la vot conform Codului administrativ?

Multumesc!

Doamna Secretar general Zamfir Georqiana
Raspunsul este ca nu. Cum banuiesc ca dumneavoastra cunoa9teji

acest lucru, dar a fost o eroare de la tehnic 98 Tnteleg ca nu au apucat
colegii sa-9i exercite votul. Deci era doar introducerea 9i oricurn nu era vot
pe proiect. Ce spuneti dumneavo.
fost o eroare de la tehnic si nu au

ab„/



Domnul Consilier Feroiu Dumitru Silviu
Multumesc!

Doamna Secretar general Zamfir Georgiana
Multumesc si eu!

Domnul Consilier Nitu Razvan lonut
Multumesc, doamna pre9edinte!
Pentru ca domnul Nicorel Nicorescu mi-a pronuntat numele o sa

intervin punctual pe doua aspecte. in primul rand Ti muljumesc acum.. .

Domnul Consilier Smighelschi Cosmin
Tmi cer scuze, suntem Tn pauza stimate coleg.

f Domnul Consilier Nitu Razvan lonut
evenimentelor de astazi, in sensul ca la momentul Tn care eram

in desfasurare cu sedinta de Consiliu General, nu era Tntrunita comisia de
specialitate 9i sa-I rog un lucru de bun simt Tntr-un feI ca 9i colegi consilieri
generali.

in momentul cand are sa-mi transmita ceva sau sa-mi spuna ceva
sa-mi propuna ceva sa-mi propuna dansul, nu sa vina cu emisari sau sa
se foloseasca de aparatul de specialitate pentru a transmite o propunere.

Atata tot. Multumesc frumos!

pauza –

(

Doamna presedinte de sedin@ Stoica loana
Supunem la vot introducerea proiectului legat de eficientizarea

gi modernizarea sistemului de contorizarea Bucure9ti.

Domnul consilier Cobianu Cezar Adrian
Ma scuzaji, la mine nu apare op+iunea de vot.

Doamna Secretar General Georqiana Zamfir
Imediat verificam 9i va retrimit colegii de la tehnic.

Doamna pre9edinte de 9edin A Stoica loana
Cu 35 de voturi pentru, 12 ab{in

fost introdus pe ordinea de zi. 3rimsq
+

Lrnpotriva proiectul a

lar votul meu este „pentru“



Am Tnteles ca domnul Cobianu nu poate sa spuna opjiunea verbal
ca nu poate sa voteze.

Domnul consilier Cobianu Cezar Adrian
Votez „pentru“

Doamna presedinte de sedin+a Stoica loana
Deci, 38 de voturi online pentru, 12 abjineri 9i 0 voturi impotrivi

proiectul a fost introdus pe ordinea de zi.

( Acum votim ordinea de zi in integralitatea ei.
Vi rog sa votaji.
Votul meu este pentru.

Cu 41 de voturi pentru, 8 abjineri, 0 voturi Tmpotriva ordinea de
zi a fost aprobata.

Punctul 1 – Proiect de hotarare privind realizarea obiectivului de
investitii “Eficientizarea si modernizarea sistemului de iluminat
public prin implementarea sistemului de telegestiune 9i utilizarea
aparatelor cu tehnologie LED pe 70 artere din Municipiul Bucure9ti”

Domnul Nitu aveti cuvantul.

(

Domnul consilier Nitu Razvan lonut
Multumesc frumos. in primul rand a9 vrea sa TI felicit pe domnul

Primar General ca a dat dovada de Tntelepciune, a Tntrerupt 9edinta. Am
reluat ca la Carte ca la manual 9i am ajuns Tntr-o situatie de normalitate.

Apa cum am promis Tn prima interventie, o sa fiu cel mai corect
colaborator pe care dansul TI are Tn acest mandat. Daca este ceva de
criticat, o sa critic cu argumente. Daca este ceva de apreciat, o sa
apreciez, cum este acest proiect. Felicitari. Sunt trei runde de finan{are,
din cate Tnjeleg prima runda s-a implementat deja, a doua este o
procedura blocata de achizijie publlca specifica, iar a treia urmeaza sa
mearga catre finanjare. Am dat aviz FHM&in Comisia de buget, cat
Pi in Comisia de utilitati, pentru ca 99fO©'rpbrMte pe care nu trebuie
sa o pierdem, respectiv finantaMc’iF#§tr\'AM. Apreciez efortul
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direc+iilor de specialitate. Cred ca 9i domnul Primar General a muncit
foarte mult sa atraga ace9ti bani, este bine venit acest proiect pentru
capitala Romaniei. Muljumesc.

Doamna presedinte de sedin la Stoica loana
Mai vrea cineva sa ia cuvantul?

Domnul consilier Badiu Andrei
Da doamna pre9edinte, eu, am ridicat mana 9i mai devreme, dar nu

m-aji observat. Erau discu+iile prea intense?

Doamna presedinte de 9edin+a Stoica loana
Scuzati, domnul Badiu, chiar nu v-am observat.

(
Domnul consilier Badiu Andrei
in primul rand, ma bucur ca a trecut acest proiect, am ascultat 9i

interven Tia antevorbitorului meu, +in sa precizez ca acest proiect a fost
votat de catre consilierii generali din mandatul trecut, dar efortul principal
a fost de la Ministerul Energiei. Acolo s-a muncit intens pentru a crea o
axa, o linie de finantare pentru marile ora9e 9i Tn special pentru municipiul
Bucure9ti. Cu eforturi...de finanjare, noi, consilierii generali din mandatul
trecut, am facut eforturi si am dat dovada de unitate si am votat toti acest
proiect 9i a trecut 9i suntern Tn punctul Tn care azi Tl implementam. Este
doar o scurta interventie. va muljumesc pentru votul acordat 9i Tn numele
meu, dar 9i Tn numele colegilor mei, consilieri generali PNL, dar 9i de la
minister.

(

Doamna pre9edinte de sedin@ Stoica loana
Domnul Enache, aveti cuvantul, dupa care urmeaza domnului

Nicorel

Domnul consilier Enache Mihai Adrian
Muljurnesc, va anun! ca 9i grupul AUR voteaza pentru acest proiect

cu speranta sa nu ramana doar un proiect votat de Consiliul General 9i sa
nu fie implementat 9i a9 avea o Tntrebare, fie pentru cineva din executiv,
daca este sau daca nu pentru domnul Primar General, cand consideraji
ca vom Tncepe acest proiect 9i cand TI vom finaliza. va muljumesc.



Domna director executiv Sunica Daniela Roxana – Directia Servicii
Publice

Buna ziua. Roxana Sunica ma numesc, sunt director la Directia
Servicii Publice. Linia de finantare pentru a depune acest proiect se
deschide maine, maine vom 9ti daca am prins fonduri, iar uitandu-ne la
experienta proiectelor anterioare, depinde foarte mutt de momentul Tn care
vine contractul de la AFM. §i o sa ma refer la proiectul AFM 2, noi am
depus cererea de finantare Tn decembrie 2022, am obtinut fonduri, am
semnat contractul de finantare cu Ministerul Mediului Tn noiembrie anul
trecut, am trimis catre SEAP procedura de achizitie in luna iunie, fac o
paranteza, am a9teptat atat de mult pentru ca inca era in desfa9urare
achizitia pentru AFM 1 pe care aveam observa+ii 9i contesta+ii. Am a9teptat
sa ne lamurim cu acelea. De abia, dupa aceea am deschis procedura de
achizitie pentru AFM 2 pentru a nu repeta eventualele lucruri neclare din
AFM 1. A§adar, am trimis Tn iunie proiectul la SEAP, am avut un control
ex ante pentru ca din nou avea o valoare mare de 50 de milioane de lei,
astfel ca dupa Tncheierea controlului ex ante a fost ridicata achizijia in
SEAP la finalul lunii august. Din august 9i pana Tn prezent se desfa9oara
procedurile legate de achizi+ie. in acest moment suntem cu doua
contestatii la Compania Municipala de lluminat Public, ea este cea care
face achizitia Tn mod direct, dar este cu aceste contestatii la Curtea de
Apel. Pe 29 noiembrie are termen, o sa vedem care este raspunsul, va
mai dura. Noi avem din partea AFM termen de implementare 18 luni, pe
proiectul pe care I-am finalizat de la momentul finalizarii achizi+iei pana la
implementarea efectiva, am avut nevoie de 3 luni sa finalizam toata
implementarea, toate documentele 9i sa atragem fondurile de la AFM.

C

(

Doamna presedinte de sedin@ Stoica loana
Are cuvantul domnul Nicorel, dupa care urmeaza domnul Hazem.

Domnul consilier Nicorel Nicorescu
Muljumim 9i pentru raspunsurile doamnei §unica. Eu vreau sa va

muljumesc tuturor ca mergem mai departe cu acest proiect. Au mai fost
proiectele votate anterior, pe care le-am desfa9urat Tn perioada
anterioara, speram sa le continuam, iar acesta, am toata Tncrederea ca
va merge Tnainte 9i se va finaliza pentru a reu9i sa modificam Tntreg
sistemul de iluminare, a9a cum iI a9teapta toti bucure9tenii, sa
eficientizam consumul si a utiliza res.IneIRdisPonibiIitate catre alte zone
unde avem atat de multi nevoie H€riMaf\aNnerata. va multumim
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Doamna pre9edinte de 9edin la Stoica loana
Aveti cuvantul domnul Hazem.

Domnul consilier Kansou Alexandru Hazem
Bund ziua. Avand Tn vedere ca este un proiect binevenit benefic Tn

mai mulji pa9i facut, 9i noi, grupul PSD sus+inem acest proiect 9i vom vota
pentru 9i avand Tn vedere ca tot facem acum analogia acestor proiecte,
Ministerul Energiei face parte din Guvernul Romaniei 9i eu ca PSD-ist, in
numele Guvernului Romaniei, vreau sa va multumim pentru acest proiect
pe care I-am facut impreuna. Multumesc.

Doamna presedinte de sedin+a Stoica loana
Multumim si noi. Mai doreste cineva sa ia cuvantul? Domnul Cosmin

Smighelschi?(-

Domnul consilier Smighelschi Cosmin Victor
Nu. Multumesc. Cred ca s- multumit suficient Tn sedinta asta. Haideti

sa finalizam. Felicitari, domnule primar, aji reu9it sa finaliza li 9edinja OK-
ul tuturor.

Doamna presedinte de sedinta Stoica loana
Muljumim 9i noi, va rog, sa supunem la vot proiectul.

Doamna pre9edinte de sedin+a Stoica loana
Votul meu e „pentru“.

(

Domnul Cobianu Cezar Adrian
„Pentru“ .

Doamna pre9edinte de 9edinta Stoica loana
Cu 50 de voturi pentru (cu cele 2 din online), 0 abtineri, 0 Tmpotriva,

proiectul de hotarare a fost aprobat.

Trecem la proiectul numarul 2.. .

Domnul consilier Artimon Marian
§i eu am votat „pentru“, dar nu mi-a mers sistemul, Marian Artimon

sunt



Doamna pre$edinte de $edinta Stoica loana
OK. Tnseamna ca avem 51 de voturi atunci, pentru, 0 ab+ineri, 0

Tmpotriva, proiectul de hotarare a fost aprobat.

Trecem mai departe, proiectul numarul 2, proiect de hot6rare
privind acordarea unei indemnizajii in cuantum de 50%, suplimentar
celor stabilite prin O.U.G. nr. 98/2024, membrilor 98 personalului
tehnic auxiliar al birourilor electorale, organizate la alegerile pentru
Pre§edintele Romaniei din anul 2024, care sunt implicate 9i Tn
pregitirea, organizarea 9i desfa9urarea referendumului local din
municipiul Bucure9ti.

Domnul primar vrea sa ia cuvantul.

(- Domnul Primar General Nicusor Dan
va propun un amendament, dupa cum urmeaza:
Art. 2 se modifica 9i se completeaza astfel: „Sumele aferente

indemnizatiei prevazute la articolul 1 vor fi alocate din bugetul local al
municipiului Bucure9ti, prin transfer catre institutiile implicate in pregatirea,
organizarea 9i desfa9urarea referendumului local din municipiul
Bucuresti . ”

Tntre articolul 2 9i articolul 3 se introduce un nou articol, art. 3 care
va avea urmatorul continut

Art. 3: „Se Tmputernice9te Primarul General sa emita o dispozijie
privind modalitatea de transfer a sumelor catre institu+iile implicate in
pregatirea, organizarea 9i desfa9urarea referendumului local din
municipiul Bucure9ti Tn baza solicitarilor asumate de catre acestea.”

Articolul 3 devine articolul 4
E vorba doar de a preciza cum se fac platile, deci fala de proiectul

pe care I-ati avut deja, se precizeaza ca plalile se fac de catre municipiul
Bucure9ti prin virament catre celelalte institutii organizatoare, iar ele la
randul lor, avand lista cu toti oamenii care au muncit, dau mai departe.

(

Doamna pre$edinte de 9edin+a Stoica loana
Supunem la vot amendamentul domnului primar general.
Am injeles. Domnule Jelea, aveji cuvantul.

Domnul consilier Jelea Boqdan lon
va multumesc frumos, doamna pre9edinte! Din cate Tnteleg, decl e

o chestiune initiata acum ceva vreme. Nu s-a reusit Tntocmirea sau
elaborarea acestui proiect, inca de la in#c Mro forma care sa fie
corecta. Asta Tnjeleg din ce a citit domrM'piM NNrea Tn+eleg de ce,
adica de ce e nevoie sa facem o modific@,4FltqbAM ei, dar nu inteleg
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de ce facem o astfel de modificare acum 9i n-a venit proiectul Tn varianta
lui corecta inca de la Tnceput. Acesta e primul subiect, dar ma rog, in
sfar9it, probabil ca in urmatorii 4 ani cu aceasta calificare la locul de munca
se vor deprinde 9i toate aspectele de natura procedurala pe care, evident,
un ales local de cel mai Tnalt nivel din Romania ar trebui sa Ie sa le detina

Acuma, in legatura cu pozitia noastra de natura politica, lucrurile
sunt destul de simple. Pe de o parte, initierea acestui referendum local
comporta 2 aspecte. Din punctul de vedere al cronologiei, a fost un vot dat
de catre Consiliul General in formula lui anterioara. Atata vreme cat noi nu
eram reprezentaji, in mod evident, nu este un aspect asupra caruia noi sa
ne asumam responsabilitatea. Tnsa mult mai complicat 9i mult mai grav 9i
mult mai discutabil sau mai discutabile sunt chestiunile care tin de
oportunitate, de legalitate 9i de constitutionalitate. §i am sa Ie iau pe rand.
in primul 9i Tn primul rand, oportunitatea care, evident, va ramane la
aprecierea alegatorilor din Bucure9ti care se vor prezenta la acest
referendum, este sub semnul Tntrebarii. Spun ca este sub semnul Tntrebarii
pentru ca toata experienta anterioara a celor 2 referendumuri convocate
de catre fostul pre9edinte Traian Basescu 9i de catre inca actualul
pre9edinte Klaus Werner lohannis nu au avut nici o finalitate din punct de
vedere legislativ. Din pacate, in mod evident, pentru ca, pana la urma,
indiferent daca suntem sau nu de acord cu un subiect sau altul, asa
functioneaza democratia

in al doilea rand, exista deja ni9te proiecte legislative depuse Tn

Parlamentul Romaniei, probabil ca au fost anumiji domni parlamentari
care s-au gandit sa o ia pujin Tnainte, pentru a sustine opinia domnului
primar general, iar cel pujin unul dintre ele, e vorba de cel cu privire la
centralizarea autorizatiilor, eliberarii autorizatiilor de construire la nivelul
Primariei Capitalei 9i, prin urmare, eliminarea acestei atributii din sarcinile
primarilor de sector, au fost sanctionate de catre Consiliul Economic 9i
Social cu un aviz negativ explicitat foarte, foarte bine din punct de vedere
juridic. Adica discutam despre faptul ca se elimina 9i principiul
subsidiaritatii. Ca profesor de guvernan la moderna, va spun ca e unul
dintre principiile care au trebuit implementate Tn legislatie 9i pe vechea
Lege 215, ca 9i conditie pentru respectarea, Tntrunirea acquis-ului
cornunitar pentru aderare. Pe langa acest principiu al subsidiaritatii, care
spune ca decizia sa fie cat mai aproape de ceta+ean, adica, in cazul
nostru, la nivel de sector, nu la nivel de Capitala, e vorba 9i de un principiu
al descentralizarii, care, de asemenea, este Tncalcat. Si, nu in ultimul rand,
discutam, daca vreti, de elemente de constitutionalitate. Dar nu avem
acum timp sa Ie iau sau mai bine zis sa le expun punct cu punct.

Prin urmare, avand Tn vedere faptul ca noi, recapitulez, nu faceam
parte din fostul Consiliu General, in MdfM)r Rn al doilea rand, avand
in vedere faptul ca experien+a ne inMagI!@N exista 9i nu a existat

(

(
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pana acum Tn cazul niciunui astfel de referendum, un efect la nivel
legislativ, pana la urma, in baza principiului separatiei puterilor Tn stat,
Parlamentul ar fi cel chemat, Tntr-un viitor, sa modifice aceasta legislatie,
discutam de legea construcjiilor 9i nu numai, dar acum vorbesc de legea
constructiilor, nu 9i de legea finantelor, deci doar de una dintre cele doua
Tntrebari supuse aprobarii de catre domnul primar general, evident in
temeiul votului fostului Consiliu General. §i, nu Tn ultimul rand, avand Tn
vedere ca una dintre Tntrebari a fost extrem de limpede demontata cu
argumente juridice de catre Consiliul Economic Pi Social, cata vreme ea
s-a regasit 9i ca o initiativa legislativa Tn Parlamentul Romaniei, grupul
PUSL, evident, se va abtine de la acest vot. va multumesc foarte mult!

Doamna pre9edinte de $edinta Stoica loana
Are cuvantul doamna Naomi.

(--
Doamna consilier Reniut Anamaria Naomi
Mi-am retras interventia. Cu toate acestea, ultima interventie a

domnului coleg profesor Bogdan Jelea parca, poate dansul ar trebui sa
+ina cont 9i de principiul legitimelor a9teptari, odata ce Consiliul a adoptat
o hotarare prin care se propune sustinerea referendumului acest lucru
presupune 9i faptul ca noi suntem datori sa continuam aceasta decizie 9i
sa continuam implementarea ei in sensul Tn care am creat a9teptari ca se
va sus+ine acest referendum. Pe langa asta, propunerea de referendum
a trecut controlul de constitujionalitate, deci este perfect legitim. Cu
aceasta Tmi Tnchei interventia

Multumim!

Domnul Consilier Jelea Bogdan Ion
Daca fmi Tngadui Ii, o sa 9i raspund foarte pe scurt, este foarte corect

tot ce aji spus stimata doamna, eu nu ma refeream aici Ia o chestiune de
procedura, vorbim de controlul de constitutionalitate al convocarii
referendumului, ci ma refeream la continutul lui. Curtea Constitutionala
sau controlul de constitutionalitate va poate spune daca au fost parcurse
etapele procedurale, daca, de exemplu se supune aprobarii un
referendum in Consiliul General, daca eu ar trebui sau nu sa fmi cumpar
o pisica, Tn mod sigur daca se parcurg etapele de procedura, acesta va fi
convocat Tn mod constitu{ional. Eu aici nu vorbeam de etapele de
procedura ci vorbeam despre una dintre Tntrebari nu vreau sa consumam
timpul deja, am Tntarziat foarte mult, Ie pot lua pe fiecare Tn parte, Tnsa eu
m-am referit doar Ia una dintre Tntrebari care cu totul Tntamplator a fost
deja supusa pe circuitul parlamenta#r '’-$nWiva legislativa, e vorba
despre cea de modificare a Legii 50 #0%WjKcentralizeze eliberarea
autorizatiilor de construire la niv#@''Ml@grji+qFJqunicipiului Bucure9ti,

(
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eliminand astfel din roI tot ceea ce Tnseamna primariile de sector. lar pe
aceasta Tntrebare care va fi supusa evident aprobarii sau respingerii
electoratului din municipiul Bucure9ti, ma rog cetatenilor municipiului
Bucure9ti, s-a pronuntat deja Consiliul Economic 9i Social al Romaniei.

Eu doar am argumentat motivele pentru care grupul nostru politic se
abtine de la acest vot. Mai departe sunt Tntru totul de acord cu
dumneavoastra.

Doamna Consilier Stelea Niculina
Buna ziua!
Noi, cei din grupul AUFR, am vazut astfel acest referendum 9i Tn

reforma pe care vrem sa o facem pentru Bucure9ti. Dar, a§a cum au spus
si am vorbitorii no§tri cu referendumul, a fost votat de fostul Consiliu
General, de9i nu aduce nimic concret pentru bucure9tenii noi din respect
pentru cei care vor muncii Tn sec+iile de vot, nu vom vota Tmpotriva la acest
punct .

va multumesc!

(‘

Doamna Presedinte de sedinta Stoica loana
Supunem la vot amendamentul propus de domnul primar

general.
Votul rneu este “pentru”

Domnul Consilier Cobianu Cezar Adrian
Vot “pentru“

Doamna Consilier Munteanu Cristina Simona
Vot “pentru“

(‘
Doamna Presedinte de sedinta Stoica loana
Cu 44 voturi pentru, 6 abjineri, 0 voturi Tmpotriva,

amendamentul a fost adoptat.

Supunem la vot proiectul Tn integralitatea sa.
Cu 44 voturi pentru, 5 abjineri, 0 voturi Tmpotriva, proiectul a

fost adoptat.

Menjiune: Rezultatul final al votului este: 42 de voturi pentru, 5
abjineri, 0 voturi Tmpotriva, a§a cum reiese din fi9a de vot online.

bugetului
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Domnul Primar general Nicusor DAN
va propun 9i aici un amendament care trebuie sa vina logic dupa

hotararea pe care am votat-o la punctul anterior, e vorba de rectificarea
bugetului cu sumele necesare pentru plata oamenilor din secjii.

Amendamentul este, dupa cum urmeaza: in anexa la proiectul de
rectificare a bugetului Municipiului Bucure9ti pe anul 2024, supus
dezbaterii Consiliului General propun urmatoarele modificari 9i completari:

in bugetul local Anexa 2.47 se introduc Tn anexa urmatoarete
influente la Subcapitolul 54.02.50 la cheltuieli se introduce alineatul
55.01.18 cu suma de +10.730 mii lei

Pentru pastrarea echilibrului bugetar se va modifica corespunzator
influen+a de la subcapitolul 84.02.03.02, articolul 40.03.

( Doamna Presedinte de sedinta Stoica loana
Vot pentru amendamentul domnului primar, va rog.
Votul meu este “pentru“.

Domnul Consilier Cobianu Cezar Adrian
Vot “pentru“

Domnul consilier Purcarea Sorin
„Pentru“. Mi-a disparut votul.

Doamna Presedinte de sedinta Stoica loana
Cu 45 de voturi pentru, 5 abjineri, 0 voturi impotriva,

amendamentul a fost adoptat.

( Supunem la vot proiectul numarul 3 in integralitatea sa
Proiect de hotarare privind rectificarea bugetului Municipiului

Bucure9ti pe anul 2024.
Vot va rog.
Votul meu „pentru“

Domnul consilier Cobianu Cezar Adrian
„Pentru”.

Doamna Presedinte de sedinta Stoica loana
Cu 45 de voturi pentru, 5 abjineri, 0 impotriva, proiectul a fost

adoptat.

Mergem mai departe Ia pro
privind modificarea Hotararii

&f‘



Bucure9ti nr. 393/21.12.2023 privind aprobarea Studiului de
fezabilitate 91 a indicatorilor tehnico - economici faza S.F. pentru
obiectivul de investitii “Modernizarea sistemelor de masurare a
energiei termice“

Votul Tn Comisie a fost favorabil. Daca aveji comentarii pe acest
proiect? Votul meu este „pentru“

Domnul consilier Cobianu Cezar Adrian
„Pentru“

Doamna Presedinte de sedinta Stoica loana
Cu 41 de voturi pentru, 11 abjineri, 0 voturi Tmpotriva, proiectul

a fost adoptat.
va multumesc. Declar sedinta Tnchisa. va multumim foarte mult de

participare.(

Sedinja extraordinara convocata de Tndata a Consiliului General al
Municipiului Bucure9ti s-a Tncheiat Ia ora 14,20.

Nota: Procesul-verbal a fost redactat Tn conformitate cu Tnregistrarea
audio comunicata de catre Directia Generala Logistica – Direcjia
Informatica, iar consemnarea voturilor s-a realizat Tn conformitate cu
rezultatele generate de sistemul de vot online, cu aplicajia integrata Slido,
care constituie anexa la prezentul proces-verbal, precum 9i pe baza
votului exprimat verbal de catre consilierii generali care nu au putut vota
in modalitatea mentionata mai sus.

(

PRE§EDINTE DE §EDINTA

Stoica loana
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